
Foreløbig beslutningsprotokol for ØU den 1. december 2009

Sag nr. 1 – godkendelse af dagsorden
Mødet startede kl. 15.15 og sluttede kl. 17.00.

Fravær:
Bo Asmus Kjeldgaard (F) havde afbud pga. sygdom.
Manu Sareen (B) havde afbud pga. ferie.
Mogens Lønborg (C) forlod mødet kl. 15.50 inden beslutning i sag nr. 2 – BUFs Statusrapport (2009-
152555)
Ritt Bjerregaard (A) forlod mødet kl. 16.14 inden beslutning i sag nr. 8 – Omplacering af midler i 
Økonomiforvaltningen (2009-157328)

Ikram Sarwar (A) var fraværende fra kl. 16.15 til16.23 og deltog ikke i behandlingen af sagerne fra 
sag nr. 8 – Omplacering af midler i Økonomiforvaltningen (2009-157328) til og med sag nr. 11 –
Godkendelse af Partnerskabsaftale for Tingbjerg (2009-159583).

Jesper Christensen (A) var fraværende fra kl. 16.36 til kl. 16.46 og deltog ikke i behandlingen af 
sagerne fra sag nr. 30 – Lokalplanforslag ”Broer over Inderhavnen og kanalerne” (2009-134299) til 
og med sag nr. 35 – Endelig vedtagelse af tillæg nr. 1 ti llokalplan ”Servicecentret” (2009-49033).

Anne Vang (A) og Pia Allerslev (V) forlod mødet kl. 16.56 under behandling af sag nr. 45 -
Eventuelt

Mikkel Warming (Ø) stillede forslag om at behandling af sag nr. 18 – Kommuneplan 2009 (2009-
164386) skulle udsættes til førstkommende Økonomiudvalgsmøde.
Der blev stemt om forslaget:
For stemte 2 medlemmer: F og Ø
Imod stemte 9 medlemmer: A, B, C, O og V.

Forslaget var dermed forkastet og dagsordenen blev derefter godkendt.

Af hensyn til mødeafvikling blev det besluttet at Kultur- og Fritidsborgmester Pia Allerslev (V) på 
baggrund af TV-program ”Operation X” afgav en redegørelse omkring forholdene i Københavns 
Ejendomme under punktet godkendelse af dagsorden.

Miljø- og Trafikborgmester Klaus Bondam (B) gav under punktet eventuelt en redegørelse om 
forholdene i Parkering København.

Sag nr. 2 - BUFs Statusrapport
Administrerende direktør Else Sommer, Børne- og Ungdomsforvaltningen, og Lynge Skovgaard, 
Deloitte, redegjorde inden udvalgets behandling for sagen.

Jesper Christensen (A) fremsatte følgende ændringsforslag (3): ”Socialdemokraterne foreslår, at 2. 
og 3 at-punkt får følgende ordlyd:

2.  at kommunens eksterne revisor bistår Børne- og Ungdomsforvaltningen med 



budgetoverholdelsen, herunder med at udarbejde en vurdering til Børne- og Ungdomsudvalget og 
Økonomiudvalget medio december af Børne- og Ungdomsudvalgets forventede regnskab pr. 
november 2009, samt når regnskabet foreligger, at vurdere, om styringsgrundlaget for de decentrale 
opsparingsordninger kan forbedres for at øge sikkerheden for budgetoverholdelse. Herudover 
indstilles det, 

3.  at kommunens eksterne revisor bistår Børne- og Ungdomsforvaltningen med at udarbejde en 
redegørelse til Børne- og Ungdomsudvalget og Økonomiudvalget om baggrunden for 
mindreforbruget på 68,9 mio. kr. på puljen til udbygning af kapaciteten på dagpasningsområdet på 
100 mio. kr., som blev afsat i foråret 2009 under Økonomiudvalget, og konsekvenserne for 
udbygningen af kapaciteten på dagpasningsområdet heraf

Indstillingen blev godkendt med det stillede ændringsforslag, og skal som følge heraf ikke forelægges 
for Borgerrepræsentationen.

Sag nr. 3 - Anlægsbevilling til Studiestræde 54 (Vandværksgrunden)
Indstillingen blev anbefalet.

Mikkel Warming (Ø) videreførte Enhedslistens protokolbemærkning fra mødet i Børne- og 
Ungdomsudvalget den 21. oktober 2009.

Sag nr. 4 - Distriktsændringer på Nørrebro
Indstillingen blev anbefalet.

Pia Allerslev (V) videreførte Venstres protokolbemærkning fra mødet i Børne- og Ungdomsudvalget 
den 21. oktober 2009.

Sag nr. 5 - Principper for overførsler i forbindelse med regnskab 2009
Indstillingen blev godkendt.

Sag nr. 6 - Udmøntning af statens initiativer til frigørelse af ressourcer til service i 
kommunerne i 2010
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 7 - Godkendelse af Københavns Kommunes regnskab for 2008
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 8 - Omplacering af midler i Økonomiforvaltningen
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 9 - Brev til By & Havn om etablering af et udviklingsselskab vedrørende FN-Byen 
m.v.
Indstillingen blev godkendt med bemærkning om, at By og Havn’s bestyrelsen vil drøfte 
sammensætningen af bestyrelsen i og vende tilbage herom. Økonomiforvaltningen vil forelægge 
resultatet af sagen.

Sag nr. 10 - Tryghedsskabende initiativer i og omkring de integrerede institutioner Asgård og 



Midgård
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 11 - Godkendelse af partnerskabsaftale for Tingbjerg
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 12 - Åremålsansættelse, resultatløn og ligestilling
Der blev begæret delt afstemning. Der blev stemt om hvert at-punkt for sig.

Afstemning om 1. at-punkt
For stemte 9 medlemmer: A, B, F, O, V og Ø
Ingen medlemmer undlod eller stemte imod.

Afstemning om 2. at-punkt
For stemte 7 medlemmer: A, B, F og Ø
Ingen stemte imod
2 medlemmer undlod at stemme: O og V

Afstemning om 3. at-punkt
For stemte 7 medlemmer: A, B, O og V
2 medlemmer stemte imod: F og Ø
Ingen undlod at stemme

Afstemning om 4. at-punkt
For stemte 5 medlemmer: A og B
Imod stemte 4 medlemmer: F, O, V og Ø
Ingen undlod at stemme

Indstillingen blev dermed anbefalet i sin helhed.

Sag nr. 13 - Udmøntning af midler fra Jubilæumsfonden
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 14 - Hverv i Økonomiforvaltningen i den kommende valgperiode 2010-2013
Beskæftigelses- og Integrationsborgmester Jakob Hougaard (A) fremsatte følgende ændringsforslag: 
” At-punktet i indstillingen ændres til følgende ordlyd:

at Københavns Kommune i næste kommunale valgperiode fra 2010-2013 er repræsenteret i de i bilag 
1 oplistede hverv forankret i Økonomiforvaltningen.”

Indstillingen blev anbefalet med det stillede ændringsforslag.

Sag nr. 15 - Citizen.2012 - god og effektiv borgerbetjening
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 16 - København Energi (Fortrolig)



Indstillingen blev godkendt.

Sag nr. 17 - Lederuddannelse på diplomniveau - defintion af pligtmålgruppen og fordeling af 
9 mio. årligt i 2010-2013.
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 18 - Kommuneplan 2009
Indstillingen blev anbefalet.
Enhedslisten, Socialistisk Folkeparti, Venstre og Dansk Folkeparti tog forbehold.

Sag nr. 19 - Kommuneplantillæg for Panum Instituttet
Indstillingen blev anbefalet.

Enhedslisten tog forbehold.

Sag nr. 20 - Boligpakke 1- Valg af byg- og driftsherre idéoplæg samt støtte til almene familie- 
og plejeboliger på baggrund af åben konkurrence
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 21 - Indstilling om udmøntning af lejererstatning (Fortrolig)
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 22 - Københavns Brandvæsens konkurrenceevne ved udbud - selvforvaltning og 
forretningsenheder
Indstillingen blev anbefalet.

Enhedslisten tog forbehold.

Trine Schaltz (F) videreførte Socialistisk Folkepartis protokolbemærkning fra den skriftlige votering 
af 13. november 2009.

Sag nr. 23 - Endelig vedtagelse af lokalplan "Marmormolen II" med kommuneplantillæg
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 24 - CO2-afgift på flyrejser
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 7 medlemmer: A, B, F og Ø
Imod stemte1 medlem: O
1 medlem undlod at stemme: V
Indstillingen blev dermed anbefalet.
Sag nr. 25 - Etisk offentlig indkøbs- og investeringspolitik
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 7 medlemmer: A, B, F og Ø
Ingen stemte imod
2 medlemmer undlod at stemme: O og V
Indstillingen blev dermed anbefalet.



Sag nr. 26 - Ændring af etisk investeringspolitik
Indstillingen blev godkendt.

Sag nr. 27 – Konkurrenceudsættelse
Indstillingen blev anbefalet.

Enhedslisten tog forbehold.

Sag nr. 28 - Den københavnske kvalitetsreform
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 29 - Styrket kommunikationsindsats i forbindelse med klager over anlæg af Cityringen
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 30 - Lokalplanforslag "Broer over inderhavnen og kanalerne"
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 6 medlemmer: A, B, F og V
2 medlemmer stemte imod: O og Ø
Ingen undlod at stemme

Indstillingen blev dermed anbefalet.

Socialdemokraterne, Venstre, Det Radikale Venstre og Socialistisk Folkeparti videreførte deres 
protokolbemærkning fra mødet i Teknik- og Miljøudvalget den 4. november 2009.

Enhedslisten og Dansk Folkeparti videreførte deres protokolbemærkning fra mødet i Teknik- og 
Miljøudvalget den 4. november 2009.

Sag nr. 31 - Bro over Inderhavnen
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 6 medlemmer: A, B, F og V
2 medlemmer stemte imod: O og Ø
Ingen undlod at stemme

Indstillingen blev dermed anbefalet.

Socialdemokraterne, Venstre, Det Radikale Venstre og Socialistisk Folkeparti videreførte deres 
protokolbemærkning fra mødet i Teknik- og Miljøudvalget den 21. oktober 2009.

Enhedslisten videreførte deres protokolbemærkning fra mødet i Teknik- og Miljøudvalget den 21. 
oktober 2009.

Dansk Folkeparti videreførte deres protokolbemærkning fra mødet i Teknik- og Miljøudvalget den 
21. oktober 2009.



Sag nr. 32 - Etablering af en kunstgræsbane i Hans Tavsens Park
Indstillingen blev anbefalet.

Klaus Bondam (B) videreførte Det Radikale Venstres protokolbemærkning fra mødet i Kultur- og 
Fritidsudvalget den 1. oktober 2009.

Sag nr. 33 - Endelig vedtagelse af tillæg nr. 1 til lokalplan nr. 349 "Kommunehospitalet"
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 6 medlemmer: A, B, F og V
1 medlem stemte imod: Ø
1 medlem undlod at stemme: O

Indstillingen blev dermed anbefalet.

Sag nr. 34 - Boligerstatningsaftale med Universitets- og Bygningsstyrelsen
Indstillingen blev anbefalet.

Enhedslisten tog forbehold.

Sag nr. 35 - Endelig vedtagelse af tillæg nr. 1 til lokalplan "Servicecentret"
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 36 - Forslag til lokalplan Ryparken Skøjtehal
Indstillingen blev anbefalet med den bemærkning, at ”Teknik- og Miljøforvaltningen og” udgår af 
næstsidste afsnit i Økonomiudvalgets erklæring.

Sag nr. 37 - Indstilling om indarbejdelse af midler til hjemløsestrategien i SUD-budget
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 38 - Økonomisk regulering for sikringsområdet
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 39 - Opsigelse af driftsoverenskomst med IRP
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 40 - Bevilling af midler til Kilebestyrelsen i forbindelse med Superkile-projektet
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 41 - Tillægsbevilling til afholdelse af valg i 2009
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 42 - Grundbudget 2010 (KFU)
Indstillingen blev anbefalet.



Pia Allerslev (V) afgav følgende protokolbemærkning: ”Venstre bemærker, at det synes meget 
problematisk midt under en finanskrise at afkræve Københavns Ejendomme et øget indtægtskrav på 
erhvervsudlejning. Det synes ligeledes tvivlsomt at forvente, at rengøringsservice i Københavns 
Ejendomme skal producere et overskud til næste år, der procentvis er dobbelt så stort som 
gennemsnittet i resten af branchen. Derfor må det ikke komme bag på Borgerrepræsentationens 
medlemmer, hvis Københavns Ejendomme kommer ud af 2010 med et underskud.”

Sag nr. 43 - Medlemsforslag om differentieret graffitibekæmpelse
Der blev stemt om indstillingen.
For stemte 7 medlemmer: A, B, F og Ø
2 medlemmer stemte imod: O og V
Ingen undlod at stemme.

Indstillingen blev dermed anbefalet.

Sag nr. 46 - Udmøntning af anlægsmidler på demensområdet
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 47 - Anlægsbevilling til om- og tilbygning af specialinstitutionen Gerbrandsvej 5a
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 48 - Optagelse af internt lån til finansiering af IT-projekt
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 49 - Endelig vedtagelse Lokalplan "Landskronagade II"
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 50 - Godkendelse af projektforslag for Superkilen
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 51 - Ny arkitekturpolitik
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 52 - Anlægsbevilling: Parkinventar og stier
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 53 - Ansøgning om frigivelse af anlægsbevillinger til Vesterbro Kulturhus og 
Kraftwerket
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 54 - Styrkelse af opkrævningsopgaven i Københavns kommune
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 55 - Etablering af døgninstitution med 12 pladser i alderen 14-18 år på Egelundshuset, 
Egelundsvej 10, 3630 Jægerspris
Indstillingen blev anbefalet.



Sag nr. 56 - Etablering af ny institution for børn og unge med handicap
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 57 - Etablering og optimering botilbud til børn og unge med handicap
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 58 - Kapitalbevilling Hyltebjerggård
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 59 - Finansiering af etablering af boliger på Bogfinkevej/Vestergårdsvej
Indstillingen blev anbefalet.

Sag nr. 60 - Anlægsbevilling til 5 gruppers daginstitution i  Bøhmensgade (Fortrolig)
Indstillingen blev anbefalet.


